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Notowania 
CenyRolnicze.pl | 15 maja 2023 

 

 

 

PSZENICA KONS ŻYTO KONSUMPCYJNE JĘCZMIEŃ BROWARNY OWIES KONSUMPCYJNY 
Średnia cena zł/t: 882,83  Średnia cena zł/t: 679,09  Średnia cena zł/t: 760,63  Średnia cena zł/t: 746,00  

MIN - MAX: 800,00 - 1 100,00  MIN - MAX: 610,00 - 800,00  MIN - MAX: 680,00 - 1 280,00  MIN - MAX: 580,00 - 900,00  

    

    
PSZENICA PASZ. ŻYTO PASZOWE PSZENŻYTO JĘCZMIEŃ PASZOWY 
Średnia cena zł/t: 811,25  Średnia cena zł/t: 640,68  Średnia cena zł/t: 735,71  Średnia cena zł/t: 737,83  

MIN - MAX: 700,00 - 890,00  MIN - MAX: 550,00 - 750,00  MIN - MAX: 620,00 - 840,00  MIN - MAX: 650,00 - 850,00  

    

    
GROCH ŁUBIN ŻŁÓTY ŁUBIN WĄSKOLISTNY BOBIK 
Średnia cena zł/t: 1 236,67  Średnia cena zł/t: 1 290,00  Średnia cena zł/t: 1 323,33  Średnia cena zł/t: 1 266,67  

MIN - MAX: 1 150,00 - 1 520,00  MIN - MAX: 1 200,00 - 1 380,00  MIN - MAX: 1 200,00 - 1 440,00  MIN - MAX: 1 200,00 - 1 460,00  

    

    
RZEPAK KUKURYDZA MLEKO ŻYWIEC WIEPRZOWY 
Średnia cena zł/t: 1 789,43  Średnia cena zł/t: 863,67  Średnia cena zł/l: 2,10 Średnia cena zł/kg: 8,40 

MIN - MAX: 1 650,00 - 1 900,00  MIN - MAX: 800,00 - 960,00  MIN - MAX: 2,04 – 2,15 MIN - MAX: 7,90 – 9,30 

    

    

MATF Pszenica  
234,75 €/t 

MATF Kukurydza  
226,50 €/t 

  

  

https://www.zmp.de/en/exchanges/matif-milling-wheat-no-2-price_future
https://www.zmp.de/en/exchanges/matif/matif-corn_future
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Sankcje na rosyjskie produkty rolne powinny zostać nałożone natychmiast 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Redakcja | 08.05.2023 |  

- Polska będzie domagała się nałożenia sankcji unijnych na import rosyjskich produktów 

rolnych do Europy. Uważamy, że jest niedopuszczalne, aby pod pretekstem 

bezpieczeństwa żywnościowego dopuszczać przywóz do UE produktów rolnych z Rosji - 

powiedział na antenie Polskiego Radia Stały Przedstawiciel Polski przy Unii Europejskiej 

Andrzej Sadoś. - Uważamy, że sankcje na rosyjskie produkty rolne powinny zostać 

nałożone natychmiast, chociażby z uwagi na kwestie dotyczące importu ukraińskich 

produktów do Unii Europejskiej. Czytaj dalej… 

 

Nie ma akceptacji ministerstwa do zmian gatunków w dopłatach do kwalifikowanego 

materiału siewnego 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Redakcja | 08.05.2023 |  

Propozycja rozszerzenia listy gatunków roślin objętych dopłatą o jak największą liczbę 

gatunków nie znalazła poparcia w gabinetach ministerstwa rolnictwa. Zdaniem resortu, 

np. w przypadku rzepaku i kukurydzy wymiana materiału siewnego jest na wysokim 

poziomie i nie wymaga wsparcia w tym przedmiocie.  

Czytaj dalej… 

 

 

J.K. Ardanowski: Wyborcze autobusy na wsiach mogą jeździć puste 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Redakcja | 08.05.2023 | Fot. KPRP 

- Rolnikom nie jest potrzebne rozdawanie pieniędzy, tylko mądra i świadoma polityka 

wobec obszarów wiejskich, żeby budować to zaufanie, które było kilka lat temu, a 

potem zostało dramatycznie przetrącone „Piątką dla zwierząt” i kolejnymi działaniami, 

jak choćby to zboże z Ukrainy – mówi były minister rolnictwa, Jan Krzysztof Ardanowski. 

- Prawo i Sprawiedliwość zmieniło ordynację wyborczą. Będzie więcej lokali wyborczych 

w małych miejscowościach, na wsi. Wyborcy będą dowożeni autokarami, a wszystko po 

to, żeby zwiększyć frekwencję w obszarach, na których PiS może liczyć na największą 

liczbę głosów. Czytaj dalej… 

Dopłaty do zbóż zachęciły rolników do sprzedaży ziarna. Duży ruch w portach 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Redakcja | 08.05.2023 | 

Zgodnie z przewidywaniami, po długim weekendzie majowym notuje się wzrost 

rynkowej podaży ziarna, pomimo pozostających pod wpływem tendencji spadkowej cen 

zbóż. Większą sprzedaż ziarna notuje się zarówno ze strony firm skupowych, jak i 

rolników. 

Czytaj dalej… 
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Wnioskujesz o ekoschematy? Sprawdź, jakie dodatkowe dokumenty musisz złożyć w 

ARiMR 
Farmer.pl | Autor : Anna Kobus | 08.05.2023 | Fot. Shutterstock 

Trwa przyjmowanie wniosków o dopłaty bezpośrednie w ramach nowego naboru. W 

tym roku rolnik może także dobrowolnie sięgać po dopłaty za realizację ekoschematów. 

Oprócz odhaczenia odpowiednich checkboxów w eWnioskuPlus i zobowiązania się do 

przestrzegania określonych wymogów rolnik także jest zobligowany do przedstawienia 

pewnych dokumentów i oświadczeń. Jakich konkretnie? 

Czytaj dalej… 

 

Parlament Europejski przedłużył bezcłowy handel z Ukrainą o rok. Wszyscy posłowie PiS 

głosowali „za” 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Redakcja | 09.05.2023 | 

Podczas dzisiejszej (9 maja) sesji plenarnej w Strasburgu, Parlament Europejski 

większością głosów opowiedział się za przedłużeniem bezcłowego handlu z Ukrainą na 

kolejny rok, począwszy od 6 czerwca 2023 r. Jak poinformował portal Ukrinform, „za” 

głosowało 537 posłów., 42 głosowało „przeciw”, a kolejnych 38 wstrzymało się od 

głosu. 

Czytaj dalej… 

 

Cała Polska może okazać się obszarem wrażliwym. To oznaczałoby koniec produkcji rolnej 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Redakcja | 09.05.2023 | 

Unijni rolnicy chcą, aby wyznaczenie minimalnych progów dla krajowych celów redukcji 

stosowania pestycydów było tak elastyczne jak to możliwe, uwzględniając historyczną 

redukcję stosowania oraz warunki geograficzne i społeczno-gospodarcze występujące w 

różnych państwach członkowskich. Za absurdalny traktuje się pomysł, wprowadzenia 

definicji tzw. obszarów wrażliwych, której interpretacja mogłaby spowodować uznanie 

całej Polski za taki obszar, a to skutkowałoby wprowadzeniem całkowitego zakazu 

stosowania środków ochrony roślin. Czytaj dalej… 

 

Janusz Wojciechowski nie poda się do dymisji. - Bez moich inicjatyw tego by nie było 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Redakcja | 09.05.2023 | 

- Zrobiłem więcej, niż było w tych warunkach możliwe. Absolutnie. Absolutnie nie ma 

powodów do dymisji. Wszystkie moje działania były wykonane z pełnym 

zaangażowaniem i sukcesami – mówił wczoraj na antenie Radia Zet unijny komisarz ds. 

rolnictwa, Janusz Wojciechowski, który w ten sposób odniósł się do pytania o 

ewentualne podanie się do dymisji. 

Czytaj dalej… 
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Ceny skupu zbóż, kukurydzy, oleistych i strączkowych: rolnicy chętniej sprzedają ziarno, 

ale ceny pikują 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Paweł Hetnał | 10.05.2023 |  

Wielu producentów zbóż zdecydowała się sprzedać w ostatnich dniach zmagazynowane 

ziarno. Powody były dwa: nieuchronna konieczność zrobienia miejsca w silosach pod 

nowe zbiory i dopłaty rządowe do sprzedanego towaru. Większa podaż rynkowa, 

połączona z dopłatami spowodowały, że proponowane stawki w skupach gwałtownie 

spadają. Jednocześnie na początku tygodnia mocno w dół poszły notowania pszenicy na 

giełdzie Matif w Paryżu. Czytaj dalej… 

 

 

Na rynkach światowych ceny nawozów azotowych stabilizują się 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Redakcja | 10.05.2023 | 

Ceny nawozów na rynkach światowych były w ostatnim tygodniu w miarę stabilne. 

Analitycy uważają jednak, że presja spadkowa może ponownie wzrosnąć w 

nadchodzących tygodniach. Aktywność handlowa na światowym rynku nawozów 

azotowych ostatnio znacznie osłabła, a ceny sa stabilne. Jedynym wyjątkiem były Stany 

Zjednoczone, gdzie ceny spadają. Na przykład mocznik w Zatoce USA z dostawą w maju 

kosztuje 360 USD za tonę. To o 15 dolarów mniej niż jeszcze kilka dni temu. Czytaj 

dalej… 

 

Wołodymyr Zełenski: Brutalne protekcjonistyczne środki naszych sąsiadów są nie do 

przyjęcia 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Redakcja | 10.05.2023 | Fot. Komisja Europejska 

Prezydent Ukrainy Wołodymyr Zełenski zaapelował do krajów sąsiadujących i państw 

Unii Europejskiej o powstrzymanie się od jakichkolwiek decyzji dotyczących handlu z 

Ukrainą bez konsultacji z rządem w Kijowie. Szef państwa powiedział to 9 maja w stolicy 

kraju podczas wspólnej konferencji prasowej z przewodniczącą Komisji Europejskiej, 

Ursulą von der Leyen. 

Czytaj dalej… 

 

Zamiast obniżyć podatki, rząd woli uzależniać rolników od rozmaitych dopłat i zwrotów 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Redakcja | 10.05.2023 | 

- W przypadku, gdy ze złożonych wniosków o pomoc wyniknie, że zapotrzebowanie na 

pomoc przekracza łącznie kwotę 4,7 mld zł, do obliczenia wysokości tej pomocy 

zostanie zastosowany współczynnik korygujący. Współczynnik korygujący będzie 

stanowił iloraz kwoty 4,7 mld zł i kwoty równej zapotrzebowaniu na tę pomoc 

wynikającemu ze złożonych wniosków z dokładnością do dwóch miejsc po przecinku – 

stwierdziła Aleksandra Szelągowska, z-ca dyrektora departamentu budżetu MRiRW w 

piśmie z dnia 8 maja do ZZR Korona. Czytaj dalej… 
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Rolnicy sprzedający zboża wrabiani w robaki? PIR alarmuje ws. nowego procederu 
Agropolska.pl | Autor : (DK) | 10.05.2023 |  

Jakby rolnicy mieli jeszcze mało kłopotów ze zbożem, dochodzą kolejne. O jednym z 

nich alarmuje Pomorska Izba Rolnicza (PIR). Chodzi o wymuszanie przez niektórych 

skupujących groźbami na rolnikach niższych cen za ziarno pod pretekstem wykrycia 

robaków w którymś z odebranych transportów. PIR wystąpiła do centrali rolniczego 

samorządu, czyli Krajowej Rady Izb Rolniczych, po otrzymaniu od pomorskich 

gospodarzy niepokojących informacji związanych ze sprzedażą zbóż. Opisywany przez 

nich proceder zaczyna się od tego, że kupujący odbiera ziarno z magazynu rolnika, 

wysyłając po nie transport. Czytaj dalej… 

Komisarz UE: to w 2014 roku zostały zniesione cła na większość zbóż z Ukrainy 
Agropolska.pl | Autor : Artur Ciechanowicz PAP, (DK) | 11.05.2023 | Fot. Sreen_Twitter_PE 

Proces otwarcia się na wolny handel z Ukrainą rozpoczął się w roku 2014, po pierwszej 

agresji Rosji. To wówczas, po podpisaniu porozumienia o wolnym handlu, zostały 

zniesione cła na większość zbóż z Ukrainy - mówił w środę podczas debaty w 

Parlamencie Europejskim unijny komisarz ds. rolnictwa Janusz Wojciechowski. "Wolny 

handel dla większości produktów rolnych (...) nie rozpoczął się w roku 2022, ale 2014. 

Teraz mamy do czynienia z konsekwencjami decyzji przyjętych w roku 2014" - 

przypomniał Wojciechowski. Czytaj dalej… 

 

Dopłaty do zboża. Kto rozprzestrzenia fake newsy? 
Farmer.pl | Autor : Agnieszka Kozłowska | 11.05.2023 | Fot. Shutterstock 

Dopłaty do zbóż wcale nie są dostępne dla rolników, którzy sprzedali zboża innym 

rolnikom, np. zajmującym się produkcją zwierzęcą - twierdzi Wielkopolska Izba Rolnicza 

i zwraca uwagę na - mówiąc oględnie - wprowadzającą w błąd wypowiedź ministra 

Roberta Telusa, jaka padła na poniedziałkowej konferencji prasowej. Robert Telus od 

momentu objęcia stanowiska ministra rolnictwa stara się walczyć z tzw. fake newsami, 

jakie pojawiają się w "rolniczej" przestrzeni publicznej. Czytaj dalej… 

 

 

Skupy będą codziennie raportować o ilości zakupionego zboża i rzepaku 
Farmer.pl | Autor : Agnieszka Kozłowska | 12.05.2023 | fot. Karol Hołownia / farmer.pl 

Przedsiębiorcy skupujący m.in. zboże i rzepak będą musieli codziennie wysyłać raporty 

o ilości skupionego towaru od rolników do resortu rolnictwa - przewiduje projekt 

nowelizacji rozporządzenia w sprawie zbieranych danych rynkowych, za który 

odpowiedzialny jest wiceminister Janusz Kowalski. 

Czytaj dalej… 
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ZAŁĄCZNIK 
 

Sankcje na rosyjskie produkty rolne powinny zostać nałożone natychmiast 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Redakcja | 08.05.2023 |  

- Polska będzie domagała się nałożenia sankcji unijnych na import rosyjskich produktów 

rolnych do Europy. Uważamy, że jest niedopuszczalne, aby pod pretekstem 

bezpieczeństwa żywnościowego dopuszczać przywóz do UE produktów rolnych z Rosji - 

powiedział na antenie Polskiego Radia Stały Przedstawiciel Polski przy Unii Europejskiej 

Andrzej Sadoś. 

- Uważamy, że sankcje na rosyjskie produkty rolne powinny zostać nałożone 

natychmiast, chociażby z uwagi na kwestie dotyczące importu ukraińskich produktów 

do Unii Europejskiej. (…) Europie nie zagraża obecnie zakłócenie łańcucha dostaw 

produktów rolnych. Wprost przeciwnie. Mamy problem z nadwyżkami. Rozwiązujemy obecnie problem ze znacznie 

zwiększonym importem produktów rolnych z Ukrainy - dodał Andrzej Sadoś. 

Jak podaje Polskie Radio, wcześniej Komisja Europejska nie proponowała państwom UE nałożenia sankcji na 

produkty żywnościowego z Rosji, tłumacząc to zagrożeniem dla światowego bezpieczeństwa żywnościowego 

Źródło: polskieradio24.pl 

Zamknij > 
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Nie ma akceptacji ministerstwa do zmian gatunków w dopłatach do kwalifikowanego 

materiału siewnego 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Redakcja | 08.05.2023 |  

Propozycja rozszerzenia listy gatunków roślin objętych dopłatą o jak największą liczbę 

gatunków nie znalazła poparcia w gabinetach ministerstwa rolnictwa. Zdaniem resortu, 

np. w przypadku rzepaku i kukurydzy wymiana materiału siewnego jest na wysokim 

poziomie i nie wymaga wsparcia w tym przedmiocie.  

Odpowiadając na postulat Krajowej Rady Izb Rolniczych przedstawiony w piśmie z 28 

marca 2023 r. w sprawie poszerzenia listy gatunków objętych dopłatami z tytułu 

zużytego do siewu lub sadzenia materiału siewnego kategorii elitarny lub kwalifikowany 

resort rolnictwa wyjaśnia: 

- Program dopłat jest realizowany od 2007 r. Za główny cel dopłat przyjęto wzrost stosowania wysokiej jakości 

materiału siewnego, a przez to utrzymanie wysokiej jakości uzyskiwanych płodów rolnych. Dopłatami objęto 

najbardziej istotne z gospodarczego punktu widzenia gatunki roślin uprawnych, w przypadku których wymiana 

materiału siewnego była na niskim poziomie. Uznano, że kryteriom tym odpowiadają gatunki należące do: zbóż: 

jęczmień, owies nagi, owies szorstki, owies zwyczajny, pszenica orkisz, pszenica twarda, pszenica zwyczajna, 

pszenżyto, żyto; roślin strączkowych: bobik, groch siewny (odmiany rolnicze), łubin biały, łubin wąskolistny, łubin 

żółty, soja, wyka siewna; ziemniak. 

- Propozycja rozszerzenia listy gatunków roślin objętych dopłatą o jak największą liczbę gatunków nie znajduje 

oparcia w założeniach ww. programu. W przypadku słonecznika, gryki, facelii oraz rzodkwi oleistej włączenie tych 

gatunków do listy gatunków objętych dopłatą obecnie nie wydaje się być zasadne. Zaproponowane gatunki roślin, 

niezależnie od ich zalet, nie posiadają tak dużego potencjału gospodarczego jak gatunki objęte dopłatami. Ponadto w 

przypadku rzepaku i kukurydzy wymiana materiału siewnego jest na wysokim poziomie i nie wymaga wsparcia w tym 

przedmiocie. Jeżeli zaistnieją przesłanki do poszerzenia listy gatunków zostanie dokonana przez resort rolnictwa 

stosowna analiza przepisów prawa w tym zakresie. 

Źródło: KRIR 

Zamknij > 
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J.K. Ardanowski: Wyborcze autobusy na wsiach mogą jeździć puste 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Redakcja | 08.05.2023 | Fot. KPRP 

- Rolnikom nie jest potrzebne rozdawanie pieniędzy, tylko mądra i świadoma polityka 

wobec obszarów wiejskich, żeby budować to zaufanie, które było kilka lat temu, a 

potem zostało dramatycznie przetrącone „Piątką dla zwierząt” i kolejnymi działaniami, 

jak choćby to zboże z Ukrainy – mówi były minister rolnictwa, Jan Krzysztof Ardanowski. 

- Prawo i Sprawiedliwość zmieniło ordynację wyborczą. Będzie więcej lokali wyborczych 

w małych miejscowościach, na wsi. Wyborcy będą dowożeni autokarami, a wszystko po 

to, żeby zwiększyć frekwencję w obszarach, na których PiS może liczyć na największą 

liczbę głosów. Może być tak, że te autokary będą puste jeździły?- pytał na antenie Radia 

Plus redaktor prowadzący rozmowę z posłem Prawa i Sprawiedliwości. Pytanie padło w kontekście kryzysu 

zbożowego, który może zniechęcić wielu rolników do udziału w wyborach. 

- Demokracja zakłada, że każdy powinien mieć prawo i łatwość w oddaniu swojego głosu. Rzeczywiście obszary 

wiejskie, szczególnie te peryferyjne były w jakiś sposób upośledzone i trudniej było się dostać. Ja mieszkam na wsi i 

wiem, że z wielu miejscowości peryferyjnych, obwodów wyborczych, trudno było się dostać. Ja popieram te 

rozwiązania. To jeszcze jednak absolutnie nie przekłada się na głosy – wyjaśniał Jan Krzysztof Ardanowski. 

- Rolnikom nie jest potrzebne rozdawanie pieniędzy, tylko mądra i świadoma polityka wobec obszarów wiejskich, 

żeby budować to zaufanie, które było kilka lat temu, a potem zostało dramatycznie przetrącone „Piątką dla zwierząt” 

i kolejnymi działaniami, jak choćby to zboże z Ukrainy. Jeżeli ludzie będą komuś ufali, będą mieć nadzieję, że idzie ku 

dobremu to pojadą do urn sami i nie będzie trzeba autobusów. Jeżeli nie odzyskamy zaufania, to ludzie nie pójdą na 

wybory i te autobusy będą jeździć puste – przestrzega polityk PiS. 

Zamknij > 
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Dopłaty do zbóż zachęciły rolników do sprzedaży ziarna. Duży ruch w portach 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Redakcja | 08.05.2023 | 

Zgodnie z przewidywaniami, po długim weekendzie majowym notuje się wzrost 

rynkowej podaży ziarna, pomimo pozostających pod wpływem tendencji spadkowej cen 

zbóż. Większą sprzedaż ziarna notuje się zarówno ze strony firm skupowych, jak i 

rolników. 

Wejście w życie rozporządzeń rządowych dotyczących wsparcia finansowego dla 

producentów zbóż oraz dopłat do transportu ziarna do portów i znane terminy 

sprzedaży ziarna przez rolników w celu otrzymania dopłat (do 15 czerwca br.) zachęciły 

rolników do podjęcia działań w celu sprzedaży zbóż, w obawie przed problemami ze 

znalezieniem chętnych do zakupu ziarna w kolejnych tygodniach. Niektórzy przetwórcy i firmy handlowe już zawiesiły 

skup ziarna. Obecnie więcej ziarna pszenicy i kukurydzy trafia w ręce eksporterów niż krajowych przetwórców gdyż 

ceny oferowane w portach są najwyższe, a obiecane dopłaty do transportu ziarna do portów w pewnym stopniu 

mogą zrekompensować koszty z tym związane. 

W zależności od regionu kraju, ceny zbóż z dostawą kształtowały się następująco (wg stanu na 5 maja br.): 

- pszenica konsumpcyjna (12.5%) – 880-980 PLN/t, 

- pszenica paszowa – 840-950 PLN/t, 

- żyto konsumpcyjne – 760-850 PLN/t, 

- żyto paszowe – 700-750 PLN/t, 

- jęczmień paszowy – 760-830 PLN/t, 

- pszenżyto – 780-840 PLN/t, 

- owies paszowy – 750-830 PLN/t, 

- kukurydza – 850-960 PLN/t, 

- rzepak – 1850-1950 PLN/t. 

Jakie ceny w portach? 

W kwietniu br., eksport pszenicy drogą morską mógł się zbliżyć do 500 tys. ton, a kukurydzy mógł wynieść ok. 200 

tys. ton. Przewidujemy, iż dynamiczne tempo eksportu ziarna drogą morską zostanie utrzymane także w maju br. 

Obecnie w porcie Gdańsk na statki ładowana jest głównie kukurydza, a w porcie Gdynia pszenica i kukurydza. 

Najmniejsze załadunki mają obecnie miejsce w porcie Szczecin/Świnoujście. 

W porównaniu do cen z końca minionego tygodnia, ceny pszenicy z dostawą do portów nieznacznie wzrosły o ok. 15 

PLN/t, a kukurydzy pozostały bez zmian i kształtowały się następująco (wg stanu na 5 maja br.): 

- pszenica konsumpcyjna (10.0/76/250) – 960 PLN/t(dostawa G/G,V-15.VI), 

- pszenica konsumpcyjna (11.5/76/250) – 1010 PLN/t (dostawa G/G V-15.VI,SzV-VI), 

- pszenica konsumpcyjna(12.5/76/250) – 1050 PLN/t (dostawa G/G,V-15.VI,SzV-VI), 

- pszenica konsumpcyjna (13.5/77/270) – 1065 PLN/t (dostawa G/G,V-15.VI,SzV-VI), 

- pszenica konsumpcyjna(14.0/77/280) – 1085 PLN/t (dostawa G/G V-15.VI,SzV-VI), 

- kukurydza (DON 2000) – 990-1000 PLN/t (dostawa G/G, do 25.V), 

- kukurydza (DON3000) – 970-980 PLN/t (dostawa G/G, do 25.V), 
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- kukurydza (DON4000) – 940-950 PLN/t (dostawa G/G, do 25.V). 

Z kolei, oferowane ceny ziarna zbóż ze zbiorów 2023 roku z dostawą do portów kształtowały się następująco (wg 

stanu na 5 maja br.): 

- pszenica konsumpcyjna (12.5/76/250) – 1065 PLN/t (dostawa Sz/G/G,VIII-IX), 

- pszenica konsumpcyjna (14.0/77/280) – 1100 PLN/t (dostawa Sz/G/G,VIII-IX), 

- pszenżyto– 880 PLN/t (dostawa Sz/G/G,VIII-X), 

- żyto paszowe– 780 PLN/t (dostawa Sz/G/G,VIII-X), 

- kukurydza (DON2000) – 930-950PLN/t (dostawa G/G,X-XI). 

W odniesieniu do importu ziarna, z dniem 17 kwietnia br. polski rząd wstrzymał import zbóż i innych surowców 

rolnych z Ukrainy na teren kraju, ale zgodził się na tranzyt ziarna. W dniu 28 kwietnia br. Komisja Europejska wraz z 

państwami członkowskimi zgodziła się, by do 5 czerwca br. zatrzymać import zboża z Ukrainy do pięciu krajów 

„frontowych”: Polski, Rumunii, Bułgarii, Węgier i Słowacji. Chodzi o pszenicę, kukurydzę, rzepak i słonecznik. Tym 

samym obowiązujące zakazy poszczególnych państw członkowskich zostały zniesione i zastąpione zakazem 

wspólnotowym. 

Planowane już również wystąpienie z wnioskiem 5 krajów do Komisji Europejskiej o przedłużenie rozporządzenia 

mówiącego o zakazie importu z Ukrainy zbóż, rzepaku i słonecznika po 5 czerwca br. Minister Telus chciałby, aby 

zakaz ten obowiązywał przynajmniej do końca 2023 roku. 

Analiza opracowana przez Sparks Polska i Izbę Zbożowo-Paszową 

Zamknij > 
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Wnioskujesz o ekoschematy? Sprawdź, jakie dodatkowe dokumenty musisz złożyć w 

ARiMR 
Farmer.pl | Autor : Anna Kobus | 08.05.2023 | Fot. Shutterstock 

Trwa przyjmowanie wniosków o dopłaty bezpośrednie w ramach nowego naboru. W 

tym roku rolnik może także dobrowolnie sięgać po dopłaty za realizację ekoschematów. 

Oprócz odhaczenia odpowiednich checkboxów w eWnioskuPlus i zobowiązania się do 

przestrzegania określonych wymogów rolnik także jest zobligowany do przedstawienia 

pewnych dokumentów i oświadczeń. Jakich konkretnie? 

• W wybranych ekoschematach rolnik musi przedstawić w PB ARiMR określone 

dokumenty lub oświadczenia. Jakie dokładnie? 

• W 4 praktykach oraz 2 ekoschematach rolnik musi prowadzić rejestr zabiegów 

agrotechnicznych. 

Łatwo się pogubić w gąszczu nowych informacji jakie zostały opracowane w ramach ekoschematów. Biurokracji 

zamiast ubywa, mamy wrażenie, że przybywa. Rolnik jednak chcąc sięgnąć po te dopłaty musi dopełnić wszelkich 

formalności. O czym należy pamiętać w tym zakresie? 

Przedstawiamy listę dokumentów, oświadczeń, które należy wypełnić i złożyć w ARiMR w stosownym terminie w 

przypadku realizacji wybranego ekoschematu. Niektóre z nich rolnik powinien posiadać na stanie gospodarstwa. 

Link do pełnego artykułu 

Zamknij > 
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Parlament Europejski przedłużył bezcłowy handel z Ukrainą o rok. Wszyscy posłowie PiS 

głosowali „za” 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Redakcja | 09.05.2023 | 

Podczas dzisiejszej (9 maja) sesji plenarnej w Strasburgu, Parlament Europejski 

większością głosów opowiedział się za przedłużeniem bezcłowego handlu z Ukrainą na 

kolejny rok, począwszy od 6 czerwca 2023 r. Jak poinformował portal Ukrinform, „za” 

głosowało 537 posłów., 42 głosowało „przeciw”, a kolejnych 38 wstrzymało się od 

głosu. 

- Na tle rosyjskiej agresji na Ukrainę, która wymaga dalszego wspierania gospodarczego 

Ukrainy, a także biorąc pod uwagę fakt, że w czerwcu 2022 roku Ukraina uzyskała status 

kraju kandydującego, Komisja Europejska zaproponowała przepisy regulacyjne (dla 

rozpatrzenia) przez Parlament Europejski i Radę UE, odnawiające środki liberalizacji handlu, które powinny 

obowiązywać przez okres jednego roku od daty wygaśnięcia obecnych środków, tj. od 6 czerwca 2023 r. - czytamy w 

dokumencie . 

Środki liberalizacji handlu, które zostały przedłużone o kolejny rok, przewidują tymczasowe zniesienie wszystkich ceł, 

zgodnie z art. IV układu o stowarzyszeniu między UE a Ukrainą oraz zgodnie z zasadami pogłębionego i 

kompleksowego wolnego handlu (Obszar DCFTA). Zasady te dotyczą dwóch kategorii produktów: owoców i warzyw 

oraz towarów rolno-przemysłowych i artykułów rolno-przetwórczych, które objęte są kontyngentami taryfowymi. 

Decyzja wchodzi w życie następnego dnia po jej opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym UE. 

Źródło: APK Inform/Twitter 

Zamknij > 
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Cała Polska może okazać się obszarem wrażliwym. To oznaczałoby koniec produkcji rolnej 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Redakcja | 09.05.2023 | 

Unijni rolnicy chcą, aby wyznaczenie minimalnych progów dla krajowych celów redukcji 

stosowania pestycydów było tak elastyczne jak to możliwe, uwzględniając historyczną 

redukcję stosowania oraz warunki geograficzne i społeczno-gospodarcze występujące w 

różnych państwach członkowskich. Za absurdalny traktuje się pomysł, wprowadzenia 

definicji tzw. obszarów wrażliwych, której interpretacja mogłaby spowodować uznanie 

całej Polski za taki obszar, a to skutkowałoby wprowadzeniem całkowitego zakazu 

stosowania środków ochrony roślin. 

W dniach 27-28.04.2023 w Brukseli odbyły się posiedzenia prezydiów Copa-Cogeca. W 

spotkaniu wziął udział Marian Sikora Przewodniczący Federacji Branżowych Związków Producentów Rolnych. 

Tematem rozmów były m.in. rozporządzenia w sprawie zrównoważonego stosowania środków ochrony roślin (SUR). 

Do udziału w dyskusji zostali zaproszeni posłowie do Parlamentu Europejskiego: Clara Aguilera z Hiszpanii 

sprawozdawczyni Komisji Rolnictwa w sprawie rozporządzenia SUR oraz Alexander Bernhuber kontrsprawozdawca z 

Komisji Środowiska. 

Copa-Cogeca podkreśla, że plany redukcji stosowania środków ochrony roślin są bardzo arbitralne i trudne do 

osiągnięcia w kontekście obecnych wyzwań społeczno-gospodarczych oraz politycznych, z którymi mierzy się Europa. 

Trzeba także pamiętać, że ostatnie badanie Eurostatu wskazują, że niektóre państwa członkowskie już ograniczyły 

sprzedaż pestycydów w porównaniu z poziomem z 2011 r. Unijni rolnicy chcą, aby wyznaczenie minimalnych progów 

dla krajowych celów redukcji powinno być tak elastyczne jak to możliwe, uwzględniając historyczną redukcję 

stosowania oraz warunki geograficzne i społeczno-gospodarcze występujące w różnych państwach członkowskich. Za 

absurdalny traktuje się pomysł, wprowadzenia definicji tzw. obszarów wrażliwych, której interpretacja mogłaby 

spowodować uznanie całej Polski za taki obszar, a to skutkowałoby wprowadzeniem całkowitego zakazu stosowania 

środków ochrony roślin. To były koniec produkcji rolniczej. Farmerów niepokoi, że nowe przepisy miałyby formę 

rozporządzenia, które państwa członkowskie wiąże w całości i bezpośrednio, a nie dyrektywy, która daje większą 

swobodę w osiągnięciu obowiązkowego celu. 

Tematem posiedzenia był także projekt rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady w sprawie odbudowy 

zasobów przyrodniczych (Nature Restoration Law). W dniu 22 czerwca 2022 r. Komisja Europejska (KE) przedstawiła 

wniosek dotyczący tego rozporządzenia, który jest powiązany z unijną strategią na rzecz bioróżnorodności 2030 

„Przywracanie przyrody do naszego życia”. Podczas dyskusji zwrócono uwagę, że Komisja Europejska nie ma żadnych 

wiarygodnych ocen wpływu na rolnictwo nowych przepisów. Jednocześnie podkreślono na ogromne koszty 

bezpośrednie szacowane na ponad 10 mld euro rocznie. Tylko w przypadku Polski byłoby to ponad 500 mln euro 

rocznie). 

Źródło: Federacja Branżowych Związków Producentów Rolnych 
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Janusz Wojciechowski nie poda się do dymisji. - Bez moich inicjatyw tego by nie było 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Redakcja | 09.05.2023 | 

- Zrobiłem więcej, niż było w tych warunkach możliwe. Absolutnie. Absolutnie nie ma 

powodów do dymisji. Wszystkie moje działania były wykonane z pełnym 

zaangażowaniem i sukcesami – mówił wczoraj na antenie Radia Zet unijny komisarz ds. 

rolnictwa, Janusz Wojciechowski, który w ten sposób odniósł się do pytania o 

ewentualne podanie się do dymisji. 

- 1 mld 620 mln euro, to już zaakceptowane, częściowo wypłacone, będące w drodze 

formy pomocy dla rolników, jeszcze nigdy wcześniej takiej pomocy nie było. (…) Bez 

moich inicjatyw tego by nie było. - 1 mld 620 mln euro – tej zgody Komisji Europejskiej 

nie byłoby bez mojego wsparcia – podkreślał Wojciechowski. - Ci, którzy mnie krytykują, kiedy pełnili funkcje 

państwowe, polscy rolnicy nie dostali ani jednego euro dodatkowej pomocy, poza wspólną polityką rolną – 

przypomina komisarz UE. 

- Nie zawsze mogą mówić o wszystkich swoich działaniach. Jeśli działam na korzyść Polski, to jestem bardzo bacznie 

obserwowany i pojawiają się zarzuty, dlaczego komisarz nie działa w interesie także innych państw - mówił Janusz 

Wojciechowski. - Obiecałem 3 mld euro więcej w budżecie unijnym dla polskich rolników – jest 4 mld więcej. 

Obiecałem wyrównanie dopłat dla polskich rolników – dla 97 proc. gospodarstw dopłaty będą wyższe, niż średnia – 

wylicza gość redaktora Bogdana Rymanowskiego. 

- Skoro jest tak dobrze, to dlaczego rolnicy niedawno protestowali, a do dymisji podał się minister rolnictwa? – pyta 

Bogdan Rymanowski. - Bo jest wojna u naszych granic. Ten kryzys był nieuchronny –odparł Wojciechowski. - Rosja 

zaatakowała Ukrainę z 3 stron, przelewa się krew i UE, rękami polskiego komisarza miałaby zablokować Ukrainę od 

zachodu? Domknąć rosyjski kordon? Chyba nie mają rozumu ci, którzy do tego nawoływali – mówi komisarz UE ds. 

rolnictwa. 

Źródło: Radio Zet 
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Ceny skupu zbóż, kukurydzy, oleistych i strączkowych: rolnicy chętniej sprzedają ziarno, 

ale ceny pikują 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Paweł Hetnał | 10.05.2023 |  

Wielu producentów zbóż zdecydowała się sprzedać w ostatnich dniach zmagazynowane 

ziarno. Powody były dwa: nieuchronna konieczność zrobienia miejsca w silosach pod 

nowe zbiory i dopłaty rządowe do sprzedanego towaru. Większa podaż rynkowa, 

połączona z dopłatami spowodowały, że proponowane stawki w skupach gwałtownie 

spadają. Jednocześnie na początku tygodnia mocno w dół poszły notowania pszenicy na 

giełdzie Matif w Paryżu. 

Aktualne ceny skupu zbóż, rzepaku, kukurydzy i strączkowych zebrane w dniu 

10.05.2023 r. z firm zlokalizowanych na terenie całej Polski przez redakcję portalu 

CenyRolnicze.pl przedstawiają się następująco:   

 

Zamknij > 
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Na rynkach światowych ceny nawozów azotowych stabilizują się. Na horyzoncie 

kształtują się jednak kolejne obniżki 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Redakcja | 10.05.2023 | 

Ceny nawozów na rynkach światowych były w ostatnim tygodniu w miarę stabilne. 

Analitycy uważają jednak, że presja spadkowa może ponownie wzrosnąć w 

nadchodzących tygodniach.  

Aktywność handlowa na światowym rynku nawozów azotowych ostatnio znacznie 

osłabła, a ceny sa stabilne. Jedynym wyjątkiem były Stany Zjednoczone, gdzie ceny 

spadają. Na przykład mocznik w Zatoce USA z dostawą w maju kosztuje 360 USD za 

tonę. To o 15 dolarów mniej niż jeszcze kilka dni temu. Natomiast z dostawą w czerwcu 

ceny spadły do 302 USD za tonę. - Wzrost cen w Ameryce wyraźnie się skończył, a teraz 

dostawcy mający zapasy działają szybko, aby znaleźć nabywców – wyjaśniają analitycy spadek cen. Na razie jednak 

wygląda na to, że światowe ceny mocznika mogą pozostać stabilne do czasu ogłoszenia kolejnego indyjskiego 

przetargu. Wielu obserwatorów rynku i handlowców uważa, że może to ponownie spowodować gwałtowny spadek 

cen. 

Jakie ceny w Europie? 

Wiosenna aplikacja w Europie zwiększyła popyt na nawozy azotowe, zwłaszcza na saletrę amonową (Francja) i 

saletrę wapniowo-amonową (KAS, Niemcy). Według doniesień dealerów, sprzedaż KAS w ostatnim czasie znacznie 

wzrosła. - Oczywiście wielu rolników ma już dość czekania i jest zadowolonych z cen KAS na obecnym poziomie  – 

podejrzewa analityk. 

Ceny amoniaku również nie uległy dużym zmianom, ale handlowcy spodziewają się, że wkrótce mogą znaleźć się pod 

silną presją spadkową, jeśli rosyjski gigant EuroChem znajdzie sposób na eksport większych partii towaru przez 

Morze Bałtyckie. 

Ceny saletry wapniowo-amonowej (KAS) w niemieckich portach importowych w tym tygodniu kształtują się na 

poziomie nieco poniżej 310 euro za tonę, a więc na podobnym poziomie jak w poprzednim tygodniu, ale o około 40 

euro niższym niż cztery tygodnie temu. Ceny płynnego nawozu azotanu amonu, roztworu mocznika (AHL), spadły w 

zeszłym tygodniu o 15 euro i w tym tygodniu pozostają na niezmienionym poziomie około 310 euro. Ceny mocznika 

w Niemczech również w tym tygodniu pozostały bez zmian. Tutaj kupujący muszą obecnie wydać około 480 euro za 

tonę. 

Spotowe ceny rynkowe Kornkali niewiele się zmieniły w Niemczech w ostatnich tygodniach. W niemieckich portach 

importowych od początku roku utrzymują się one na bardzo wysokim poziomie 585 euro za tonę. Inaczej jest na 

rynku światowym. Ceny nawozów potasowych spadły tam bardzo znacząco wraz z nowymi,co ma związek z  

ustaleniami cenowymi głównych nabywców, Chin i Indii. Ponadto światowy rynek nawozów potasowych nadal cierpi 

z powodu braku popytu, a wolumeny obrotu pozostają bardzo niskie w porównaniu z historycznymi standardami. 

Europejskie ceny pozostają najwyższe ze wszystkich regionów, co jeszcze bardziej ogranicza zainteresowanie 

kupujących. 

Ceny najważniejszego nawozu fosforowego, fosforanu dwuamonowego (DAP), w niemieckich portach importowych 

w tym tygodniu wynoszą około 735 euro za tonę, a zatem są nawet o około 30 euro droższe niż w kwietniu. 

Światowy rynek jest zupełnie inny: ceny fosforanów w USA przeżywają w tym tygodniu ogromny spadek i ciągną 

globalne ceny fosforanów daleko w dół. 

Źródło: Agrarheute 
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Wołodymyr Zełenski: Brutalne protekcjonistyczne środki naszych sąsiadów są nie do 

przyjęcia 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Redakcja | 10.05.2023 | Fot. Komisja Europejska 

Prezydent Ukrainy Wołodymyr Zełenski zaapelował do krajów sąsiadujących i państw 

Unii Europejskiej o powstrzymanie się od jakichkolwiek decyzji dotyczących handlu z 

Ukrainą bez konsultacji z rządem w Kijowie. Szef państwa powiedział to 9 maja w stolicy 

kraju podczas wspólnej konferencji prasowej z przewodniczącą Komisji Europejskiej, 

Ursulą von der Leyen. 

- Omawialiśmy sytuację dotyczącą eksportu naszych produktów rolnych. Mamy 

wspólne porozumienie co do naszego ukraińskiego wkładu w globalne bezpieczeństwo 

żywnościowe… Niestety napotkaliśmy problemy w tym, co powinno nadal być silnym 

wyrazem solidarności… Brutalne protekcjonistyczne środki naszych sąsiadów w czasie wojny nie mogą nie 

rozczarowywać, delikatnie mówiąc – powiedział Zełenski. 

Ponadto prezydent podkreślił, że jakiekolwiek ograniczenia ukraińskiego eksportu są obecnie niedopuszczalne, 

ponieważ wzmacniają możliwości państwa agresora. W związku z tym Zełenski zaproponował utworzenie grupy 

doradczej z krajami sąsiadującymi i państwami UE w celu monitorowania problematycznych kwestii w handlu. - 

Proponujemy powołanie grupy doradczej do monitorowania istotnych problematycznych kwestii i powstrzymania się 

od jakichkolwiek decyzji handlowych bez konsultacji z Ukrainą – powiedział. 

Szef państwa powiedział też, że oczekuje od Unii Europejskiej zdecydowanych decyzji i jak najszybszego zniesienia 

wszelkich ograniczeń w handlu. - Jeśli będzie wola polityczna, a nasze dzisiejsze negocjacje pokazują, że jest taka 

wola, to będziemy w stanie znaleźć optymalne, słuszne i mocne rozwiązania, które będą chronić zarówno interesy 

Europy, jak i cierpiących Ukraińców, którzy oprócz wojny, maja teraz problemy z powodu zastosowanych wobec nas 

ograniczeń eksportowych – podkreślił prezydent. 

Źródło: APK Inform 
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Zamiast obniżyć podatki, rząd woli uzależniać rolników od rozmaitych dopłat i zwrotów 
Cenyrolnicze.pl | Autor : Redakcja | 10.05.2023 | 

- W przypadku, gdy ze złożonych wniosków o pomoc wyniknie, że zapotrzebowanie na 

pomoc przekracza łącznie kwotę 4,7 mld zł, do obliczenia wysokości tej pomocy 

zostanie zastosowany współczynnik korygujący. Współczynnik korygujący będzie 

stanowił iloraz kwoty 4,7 mld zł i kwoty równej zapotrzebowaniu na tę pomoc 

wynikającemu ze złożonych wniosków z dokładnością do dwóch miejsc po przecinku – 

stwierdziła Aleksandra Szelągowska, z-ca dyrektora departamentu budżetu MRiRW w 

piśmie z dnia 8 maja do ZZR Korona. Wprawdzie Związek zwracał się o obniżenie stawki 

VAT na nawozy i środki ochrony roślin, ale otrzymał odpowiedź dotyczącą… programu 

dopłat do nawozów. 

Z pisma MRiRW można także dowiedzieć się, że: „Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi uprzejmie informuje, że 

prowadzi szereg działań mających na celu pomoc producentom rolnym, w tym w ramach programu dopłat do 

nawozów Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, po przyjęciu przez Komisję UE decyzji stwierdzającej 

zgodność programu pomocy dopłat do nawozów z rynkiem wewnętrznym, uruchomi nabór wniosków do 14 lipca 

2023 r. o dopłaty do zakupionych nawozów. Wsparcie skierowane jest do rolników, którzy w okresie od 16 maja 

2022 r. do 31 marca 2023 r. zakupili nawozy mineralne inne niż wapno nawozowe i wapno nawozowe zawierające 

magnez od podmiotów prowadzących działalność w zakresie obrotu lub sprzedaży nawozów. Zakup musi być 

udokumentowany. 

Pomoc przeznaczona będzie dla rolników, którzy posiadają gospodarstwo do 300 ha i złożyli w 2023 r. wniosek o 

płatności bezpośrednie. Wysokość pomocy nie może przekroczyć iloczynu: 

- deklarowanej przez producenta rolnego we wniosku o płatność bezpośrednią powierzchni upraw i stawki pomocy; 

-  liczby zakupionych ton nawozów mineralnych innych niż wapno nawozowe i wapno nawozowe zawierające 

magnez w okresie od dnia 16 maja 2022 r. do dnia 31 marca 2023 r., i różnicy ceny za tonę nawozów mineralnych 

innych niż wapno nawozowe i wapno nawozowe zawierające magnez, zakupionych w okresie od dnia 16 maja 2022 

r. do dnia 31 marca 2023 r., oraz średniej ceny danego typu nawozu mineralnego ogłoszonej przez ministra 

właściwego do spraw rolnictwa w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie podmiotowej obsługującego go urzędu. 

Stawka pomocy będzie wynosiła: 

-500 zł na 1 ha powierzchni upraw rolnych z wyłączeniem traw na gruntach ornych oraz łąk i pastwisk; 

- 250 zł na 1 ha powierzchni łąk, pastwisk i traw na gruntach ornych. 

Z pomocy wyłączone są powierzchnie, na które przyznano pomoc finansową w ramach działania „Działanie rolno-

środowiskowo-klimatyczne" objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, za realizację 

zobowiązań rolno-środowiskowo-klimatycznych, w ramach których obowiązuje całkowity zakaz nawożenia”. 

- A nie prościej byłoby zmniejszyć stawkę VAT na nawozy, środki ochrony roślin, na olej napędowy do minimalnej 

stawki unijnej 5%, zamiast tych programów dopłat na nawozy, na zwiększenie zwrotu akcyzy za olej napędowy 

(komisja sejmowa przegłosowała ustawę nowelizującą w tej kwestii)? Ale wtedy rolnik nie byłby uzależniony, byłby 

samodzielny, a tak to jest dziś osobą żyjącą z rozmaitych zasiłków zwanych dopłatami, zwrotami - zauważa dr Daniel 

Alain Korona, pełnomocnik ZZR Korona. 
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Rolnicy sprzedający zboża wrabiani w robaki? PIR alarmuje ws. nowego procederu 
Agropolska.pl | Autor : (DK) | 10.05.2023 |  

Jakby rolnicy mieli jeszcze mało kłopotów ze zbożem, dochodzą kolejne. O jednym z 

nich alarmuje Pomorska Izba Rolnicza (PIR). Chodzi o wymuszanie przez niektórych 

skupujących groźbami na rolnikach niższych cen za ziarno pod pretekstem wykrycia 

robaków w którymś z odebranych transportów. 

PIR wystąpiła do centrali rolniczego samorządu, czyli Krajowej Rady Izb Rolniczych, po 

otrzymaniu od pomorskich gospodarzy niepokojących informacji związanych ze 

sprzedażą zbóż. Opisywany przez nich proceder zaczyna się od tego, że kupujący 

odbiera ziarno z magazynu rolnika, wysyłając po nie transport. 

„Do pierwszych kilku transportów towarów dostarczonych do portu, kupujący nie zgłasza uwag dotyczących jakości. 

W kolejnym jednak transporcie, lub kolejnych – zdaniem kupującego – znaleziono robaki, o czym informuje on 

rolnika mailem lub telefonicznie. Następnie kupujący przedstawia rolnikowi żądanie obniżenia ceny za tonę (np. 50 

zł), jednocześnie grożąc zwróceniem towaru i obciążeniem kosztami transportu sprzedającego, tj. rolnika” – czytamy 

we wniosku PIR. 

Żeby takie sytuacje wyeliminować albo chociaż istotnie ograniczyć, zarząd pomorskiego samorządu rolniczego 

wnioskuje (za pośrednictwem KRIR) do Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi o to, by Wojewódzki Inspektorat 

Ochrony Roślin i Nasiennictwa utrzymywał laboratoria w pełnej gotowości, przez siedem dni w tygodniu i przez całą 

dobę. Chodzi o to, aby były one gotowe dokonywać kontroli zboża w każdej chwili. To mogłoby powstrzymywać 

odbierających ziarno przed opisywanymi powyżej krokami przeciwko rolnikom.  
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Komisarz UE: to w 2014 roku zostały zniesione cła na większość zbóż z Ukrainy 
Agropolska.pl | Autor : Artur Ciechanowicz PAP, (DK) | 11.05.2023 | Fot. Sreen_Twitter_PE 

Proces otwarcia się na wolny handel z Ukrainą rozpoczął się w roku 2014, po pierwszej 

agresji Rosji. To wówczas, po podpisaniu porozumienia o wolnym handlu, zostały 

zniesione cła na większość zbóż z Ukrainy - mówił w środę podczas debaty w 

Parlamencie Europejskim unijny komisarz ds. rolnictwa Janusz Wojciechowski. 

"Wolny handel dla większości produktów rolnych (...) nie rozpoczął się w roku 2022, ale 

2014. Teraz mamy do czynienia z konsekwencjami decyzji przyjętych w roku 2014" - 

przypomniał Wojciechowski. 

"Jeśli chodzi o kukurydzę i rzepak, to już przed wojną mieliśmy handel bezcłowy. W 

roku 2022 (...) liberalizacja została rozszerzona na pozostałe obszary, dla których wciąż obowiązywały bariery 

handlowe" - dodał. 

"Już przed wojną import zbóż z Ukrainy był wysoki. W 2021 r. Unia kupiła ponad 7 mln ton kukurydzy i 300 tys. ton 

pszenicy. W 2022 r. ten import jeszcze wzrósł: do 12 mln ton kukurydzy i 2,8 mln ton pszenicy. Ten znaczący wzrost 

wpłynął na rynek pięciu krajów na linii frontu. Polska, Rumunia, Węgry, Bułgaria i Słowacja były tym najbardziej 

dotknięte" - zaznaczył Janusz Wojciechowski.  
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Dopłaty do zboża. Kto rozprzestrzenia fake newsy? 
Farmer.pl | Autor : Agnieszka Kozłowska | 11.05.2023 | Fot. Shutterstock 

Dopłaty do zbóż wcale nie są dostępne dla rolników, którzy sprzedali zboża innym 

rolnikom, np. zajmującym się produkcją zwierzęcą - twierdzi Wielkopolska Izba Rolnicza 

i zwraca uwagę na - mówiąc oględnie - wprowadzającą w błąd wypowiedź ministra 

Roberta Telusa, jaka padła na poniedziałkowej konferencji prasowej. 

Robert Telus od momentu objęcia stanowiska ministra rolnictwa stara się walczyć z tzw. 

fake newsami, jakie pojawiają się w "rolniczej" przestrzeni publicznej. 

Także podczas podczas poniedziałkowej konferencji prasowej zaapelował by "nie 

kłamać rolników". Chodzi tu o - w jego ocenie - źle interpretowany zapis o dopłatach do 

zboża sprzedawanego na linii rolnik - hodowca. 

- Każdy rolnik, który sprzeda hodowcy drobiu, czy hodowcy trzody chlewnej, czy innemu hodowcy zboże, ma również 

dopłatę do zboża, którą ogłosiliśmy - informował wówczas minister. 

Problem w tym, że to jednak ... nieprawda. 

Na sytuację tę zwraca uwagę Wielkopolska Izba Rolnicza. 

Jest inaczej, niż mówi minister Telus 

- Niestety ta wypowiedź, stoi w sprzeczności z informacjami, które rolnicy otrzymują z ARiMR oraz z zapisami 

rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 14 lutego 2023 r. zmieniającego rozporządzenie w sprawie szczegółowego 

zakresu i sposobów realizacji niektórych zadań Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, które mówi, że 

dopłata należy się rolnikowi pod warunkiem, że &13, pkt. 4.b) rolnik dokonał sprzedaży pszenicy lub kukurydzy 

podmiotom prowadzącym działalność w zakresie obrotu, skupu lub przetwórstwa zbóż w okresie od dnia 15 grudnia 

2022 r. do dnia 31 maja 2023 r. - zwraca uwagę Andrzej Przepióra z WIR. 

Potrzebna jasna nowelizacja przepisów 

W związku z powyższym WIR zwróciła się do resortu rolnictwa z prośbą o dokonanie nowelizacji tego rozporządzenia 

lub wskazanie takiej interpretacji, która pozwoli rolnikom na otrzymanie tych dopłat a ARiMR sprawne procedowanie 

wniosków… 

Link do pełnego artykułu 
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Skupy będą codziennie raportować o ilości zakupionego zboża i rzepaku 
Farmer.pl | Autor : Agnieszka Kozłowska | 12.05.2023 | fot. Karol Hołownia / farmer.pl 

Przedsiębiorcy skupujący m.in. zboże i rzepak będą musieli codziennie wysyłać raporty 

o ilości skupionego towaru od rolników do resortu rolnictwa - przewiduje projekt 

nowelizacji rozporządzenia w sprawie zbieranych danych rynkowych, za który 

odpowiedzialny jest wiceminister Janusz Kowalski. 

Projekt rozporządzenia zmieniającego rozporządzenie w sprawie zbieranych danych 

rynkowych, który właśnie opublikowano na stronach rządowego centrum legislacji, ma 

na celu umożliwienie zbierania bieżących (codziennych) informacji dotyczących 

wielkości skupu wybranych artykułów rolno-spożywczych, w tym w szczególności ziarna 

zbóż oraz rzepaku. 

- W wyniku agresji Rosji na Ukrainę ograniczeniu uległ eksport zbóż oraz innych artykułów rolno-spożywczych z 

Ukrainy tradycyjnymi kanałami, tj. przez porty na Morzu Czarnym. Spowodowało to znaczący, nienotowany nigdy 

wcześniej, wzrost przewozu ukraińskich towarów rolno-spożywczych przez polską granicę. Nadmierny przywóz z 

Ukrainy spowodował destabilizację krajowego rynku rolnego, co uzasadnia potrzebę bieżącego monitorowania 

wielkości skupu ww. artykułów rolno-spożywczych - napisano w uzasadnieniu. 

Kto będzie musiał raportować? 

Jak wymieniono, obowiązkowi przekazywania danych dotyczących wielkości skupu będą podlegali przedsiębiorcy, 

wskazani przez ministra właściwego do spraw rynków rolnych, którzy będą dokonywali skupu wymienionych w 

rozporządzeniu artykułów (w szczególności ziarna zbóż i rzepaku) bezpośrednio od producenta. 

W jakim czasie trzeba będzie przekazać raport? 

Jak wynika z zapisów uzasadnienia, szczegółowe informacje dotyczące sposobu, formy, oraz zakresu przekazywanych 

informacji przedsiębiorca otrzyma w zawiadomieniu, które otrzyma od ministra właściwego do spraw rynków 

rolnych… 

Link do pełnego artykułu 
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